



# Les paroisses – d'Astorville - Bonfield - Corbeil – Parishes

«On unceded land of the Algonquin Nation»

Paroisse St-Thomas d'Aquin Parish / Paroisse Ste-Bernadette Parish

Paroisse Sacré-Cœur de Jésus / Sacred Heart of Jesus Parish

1994 Corbeil Rd. Corbeil ON P0H 1K0 / TEL: 705-482-7999 Courriel/Email: [abcparishes@gmail.com](mailto:abcparishes@gmail.com)

Les heures de bureau: mardi et jeudi, 10h00 à 15h00 Office hours: Tues & Thurs. 10am - 3pm

Internet : nosparoissesabc.com Website : ourabcparishes.com

Our bulletin is posted every Saturday at 8am on Facebook. Follow us at Paroisses A-B-C Parishes

**Curé/Administrator : Rev. Cyril Okebanama, S.M.M.M.**

Paroisse Ste-Anne Parish - 241 Second Street, Box 160, Mattawa ON P0H 1V0 TEL: 705-744-5391

Courriel/Email: [stannemattawa@gmail.com](mailto:stannemattawa@gmail.com)



**Dimanche 2 février 2025 // Sunday, February 2, 2025**

**La Présentation du Seigneur**

**The Presentation of the Lord**

Calendrier liturgique / Liturgical Schedule

**CETTE SEMAINE :**

**Fête/Celebration**

**Intentions de messe/Mass Intentions**

Samedi 1 février Lecteur/Reader: Colette Goode	16h30	Corbeil EN / FR	<b>La Présentation du Seigneur</b> The Presentation of the Lord	† Gerard Giroux par/by Nicole Giroux et famille
Dimanche 2 février	8h30	Bonfield EN / FR		† Rev. Brady McNamara par la succession / by the estate
Dimanche 2 février	10h30	Mattawa EN / FR		

**LA SEMAINE PROCHAINE :**

Samedi 8 février Lecteur/Reader: Bea Lockhart	16h30	Corbeil FR / EN	<b>5<sup>e</sup> dimanche du temps ordinaire</b> 5 <sup>th</sup> Sunday in Ordinary Time	† Frank Martel par/by la famille Langlois
Dimanche 9 février	8h30	Bonfield FR / EN		† Victor Laplante par/by Viviane Shank
Dimanche 9 février	10h30	Mattawa FR / EN		

<b>LA SEMAINE DERNIÈRE:</b> <b>LAST WEEK (25-26 janvier):</b>	<b>La Participation</b> <b>Attendance</b>	<b>Offrandes / Offerings</b>	<b>Fonds de réparation et d'entretien</b> <b>Repair &amp; Maintenance Fund</b>
Sacré-Cœur de Jésus (Corbeil)	48	\$456.00	\$50.00
St-Thomas d'Aquin (Astorville)	--	\$300.00	\$10.00
Ste-Bernadette (Bonfield)	32	\$765.15	\$10.00

## Notes from Fr. Cyril – Notes du Père Cyril

**Dear friends in Christ,**

Dear friends in Christ, the author of the letter to the Hebrews reminds us today that Jesus did not come to help angels, but all of us. For this reason, he had to become one of us, his brothers and sisters in every way. This is so that he might be a merciful and faithful high priest in the service of God, to make a sacrifice of atonement for the sins of the people. This is true love, and we should always remember this. A blessed week to all.

**Cher amis en Christ,**

Chers amis en Christ, l'auteur de la lettre aux Hébreux nous rappelle aujourd'hui que Jésus n'est pas venu pour aider les anges, mais nous tous. C'est pourquoi il a dû devenir l'un de nous, ses frères et sœurs dans tous les domaines. Ceci afin d'être un grand prêtre miséricordieux et fidèle au service de Dieu, afin de faire un sacrifice d'expiation pour les péchés du peuple. C'est cela le véritable amour, et nous devrions toujours nous en souvenir. Bonne semaine à tous.





## JUBILEE 2025

Official site of the Jubilee <https://www.iubilaeum2025.va/en.html>

Calendar of Major Events: [pembrokediocese.com/jubilee-2025/](http://pembrokediocese.com/jubilee-2025/)

### Pope's Prayer Intention for February

For vocations to the priesthood and religious life – Let us pray that the ecclesial community might welcome the desires and doubts of those young people who feel a call to serve Christ's mission in the priesthood and religious life.

### Intention de prière du Pape pour le mois de février

*Pour les vocations au sacerdoce et à la vie religieuse - Prions pour que la communauté ecclésiale accueille les désirs et les doutes des jeunes qui se sentent appelés à servir la mission du Christ dans le sacerdoce et la vie religieuse.*

### Appointment of His Eminence Cardinal Frank Leo as a member of the Dicastery for Legislative Texts

On Saturday, January 11, 2025, the Holy See Press Office announced that His Holiness Pope Francis appointed His Eminence Cardinal Frank Leo, Archbishop of Toronto, as a member of the Dicastery for Legislative Texts. The responsibilities of the Dicastery for Legislative Texts can be found on the website of the Holy See.

### Nomination de Son Éminence le Cardinal Frank Leo comme membre du Dicastère pour les textes législatifs

*Le samedi 11 janvier 2025, le Bureau de presse du Saint-Siège a annoncé que Sa Sainteté le Pape François a nommé Son Éminence le cardinal Frank Leo, archevêque de Toronto, membre du Dicastère pour les textes législatifs. Les responsabilités du Dicastère pour les textes législatifs peuvent être consultées sur le site web du Saint-Siège.*

### One Phrase Evangelization

As we build relationships with our neighbours and try to show God's love with our lives, we sometimes hear about their burdens and challenges, and our hearts naturally move to offer comfort and support. In these moments, sharing an encouraging verse from Scripture can be like offering a light in the darkness. The beauty of the Gospel is that its truths and power are not constrained by length or complexity. A few words from Scripture, spoken with sincerity and love, can transform a life forever. This is the essence of "one-phrase evangelization"—the ability to communicate God's Word through brief but inspired words that resonate deeply in the heart of the hearer. For a continuation of this article by Pierre-Alain Giffard, and for real-life examples and examples of transformative phrases, visit [pembrokediocese.com/article/one-phrase-evangelization](http://pembrokediocese.com/article/one-phrase-evangelization).

### L'évangélisation en une phrase

*Alors que nous établissons des relations avec nos voisins et que nous essayons de montrer l'amour de Dieu par notre vie, nous entendons parfois parler de leurs fardeaux et de leurs défis, et nos cœurs s'émeuvent naturellement d'offrir du réconfort et du soutien. Dans ces moments-là, partager un verset encourageant de l'Écriture peut être comme offrir une lumière dans les ténèbres. La beauté de l'Évangile réside dans le fait que ses vérités et sa puissance ne sont pas limitées par la longueur ou la complexité. Quelques mots de l'Écriture, prononcés avec sincérité et amour, peuvent transformer une vie pour toujours. Telle est l'essence de l'« évangélisation en une seule phrase » - la capacité de communiquer la Parole de Dieu par des mots brefs mais inspirés qui résonnent profondément dans le cœur de l'auditeur. Pour la suite de cet article de Pierre-Alain Giffard, et pour des exemples concrets et des exemples de phrases transformatrices, visitez le site [pembrokediocese.com/article/one-phrase-evangelization](http://pembrokediocese.com/article/one-phrase-evangelization).*

### Life in the Spirit Seminar at Holy Name of Jesus Parish, North Bay (Wednesdays, 7-9pm)

*Séminaire sur la vie dans l'esprit à la paroisse Holy Name of Jesus,  
North Bay (mercredi, de 19 à 21 heures)*

You are invited to come and experience Life in the Spirit! A few more weeks are left. / Vous êtes invités à venir expérimenter la Vie dans l'Esprit ! Il reste encore quelques semaines.

**LIFE IN THE SPIRIT Seminar**

Registration Now Open at  
[www.holynametalphonus.com/inthespirit](http://www.holynametalphonus.com/inthespirit)  
Every Wednesday from Jan. 15 to Feb. 26  
Holy Name of Jesus Parish  
895 Memorial Drive | North Bay

January 15: God's Love - Bishop Thomas Dowd  
January 22: Salvation - Msgr. Dave Tramontini  
January 29: The New Life - Theresa-Marie VanMilligen  
February 5: Receiving God's Gift - Bishop Fred Colli  
February 12: Baptism in the Holy Spirit - Brian Sullivan  
February 19: Growth - Daryl Longworth  
February 26: Transformation - Fr. Daniele Muscolino

### Northern Ontario Catholic Leadership Conference (Feb.22/25)

This annual conference hosted by the Diocese of Sault Ste. Marie is taking place Saturday, February 22, 2025 at St. Joseph-Scollard Hall in North Bay. This event is open to all young people aged 13-19 who will gather for a day of prayer led by International Catholic Speaker, Singer, Comedian and Social Media Icon Paul J. Kim. The day will also include time for socializing, recreation, personal reflection, prayer and reconciliation. This year's theme is "AWAKEN – Live for More" giving young people the chance to reflect on making Christ-centered choices in their life within the challenges of today's world. To register, visit: [www.northerncatholic.ca](http://www.northerncatholic.ca).

**AWAKEN  
LIVE FOR MORE  
2.22.25**

WITH INTERNATIONAL SPEAKER,  
SINGER AND DISCIPLE OF JESUS:  
**PAUL J. KIM**

SATURDAY, FEBRUARY 22  
ST. JOSEPH-SCOLLARD HALL  
NORTH BAY, ONTARIO  
10AM-8PM | FOR AGES 13-19  
REGISTER AT [WWW.NORTHERNCATHOLIC.CA](http://WWW.NORTHERNCATHOLIC.CA)

NORTHERNCATHOLIC  
#AWAKENORTHBAY

### Conférence sur le leadership catholique dans le Nord de l'Ontario (22/25 février)

*Cette conférence annuelle organisée par le diocèse de Sault Ste. Marie aura lieu le samedi 22 février 2025 à St. Joseph-Scollard Hall à North Bay. Cet événement est ouvert à tous les jeunes âgés de 13 à 19 ans qui se réuniront pour une journée de prière animée par Paul J. Kim, conférencier catholique international, chanteur, comédien et icône des médias sociaux. La journée comprendra également des moments de socialisation, de récréation, de réflexion personnelle, de prière et de réconciliation. Le thème de cette année est « AWAKEN - Live for More » (Réveillez-vous - Vivez pour plus), donnant aux jeunes la possibilité de réfléchir à des choix de vie centrés sur le Christ face aux défis du monde d'aujourd'hui. Pour vous inscrire, visitez le site : [www.northerncatholic.ca](http://www.northerncatholic.ca).*

### Kindergarten Information Nights

Is your child starting Kindergarten in September 2025? Join the Nipissing-Parry Sound Catholic District School Board for a series of Information Nights: Feb.4 – Callander; Feb.18 and 27 – North Bay; and March 4 – Sturgeon Falls. To register, please visit [www.npsc.ca](http://www.npsc.ca)

### Soirées d'information sur l'école maternelle

*Votre enfant entre à la maternelle en septembre 2025 ? Joignez-vous au Nipissing-Parry Sound Catholic District School Board pour une série de soirées d'information : le 4 février à Callander ; les 18 et 27 février à North Bay ; et le 4 mars à Sturgeon Falls. Pour vous inscrire, veuillez consulter le site [www.npsc.ca](http://www.npsc.ca)*